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Bánfi Lajos független 
Polgármester jelölt 
Tisztelt Téti Választó 
Polgárok !Közel 30 
é v e  é l e k  a  
családommal Téten. 
Je len leg  a  Gyõr-
M o s o n - S o p r o n  
M e g y e i  
Kormányhivatalban 
dolgozom.Feladatkörö
m a Kormányhivatal 
Ü z e m e l t e t é s i  é s  
Mûszaki Osztályának 
vezetése, irányítása az 
e g é s z  m e g y é r e  

kiterjedõen.Független polgármester jelöltként, 
lakossági felkérés alapján indulok a 2014. október 12-
i Önkormányzati választáson.Nagyon jól ismerem a 
településen zajló civil szervezõdések, szervezetek 
által végzett önzetlen munkát.Ismerem a városban 
azokat a problémákat, nehézségeket és megoldandó 
feladatokat, melyek az itt élõk számára fontosak és 
mielõbbi megoldásra várnak, további halasztást már 
nem tûrnek.Gondolok itt pl. egyes utak, járdák 
balesetveszélyes állapotára, a mûvelõdési ház 
beázására.Megválasztásom esetén a helyi újságban 
minden területre vonatkozóan részletes tájékoztatást 
szeretnék adni a problémák megoldására, illetve a 
lehetõségek kihasználásáról.Polgármester jelöltként 
ígérni, ígérgetni nem szeretnék, azonban azt biztosan 
tudom, hogy a város vezetésének igazi gazda 
szemléletû irányítását látnám el.A város fejlõdéséhez 
nagyon nagy szükség van a közös kiegyensúlyozott 
munkára, együttmûködésre, melyben fontos szerepe 
van a leendõ képviselõtestületnek is, ezért olyan 
emberekre  van szüksége a  te lepülésnek 
képviselõként, akik nem a szavak, ideológiák hanem 
sokkal inkább a tettek elkötelezett hívei. 
Kérem, Tét Város Független polgármester 
jelöltjeként támogasson értékes szavazatával. “A TÉT 
Városunk Jövõje”

Kalmár Dávid polgármesterjelölt vagyok. 1991-ben 
születtem, jelenleg a gyõri Széchenyi István Egyetem 
hallgatója vagyok. A település fejlõdése érdekében, a 
következõ terveket kívánom megvalósítani: 1. Ipari 
park létesítése abból a célból, hogy a Téten lakó 
munkavállalóknak minél több munkalehetõsége 
legyen. Ehhez elõre területet kell biztosítani. 
Legkedvezõbb hely a 83 számú fõút mentén lenne.  2. 

Október 12-én újra választ a város. Lapunk lehetõséget kívánt biztosítani a polgármester- 
és képviselõjelölteknek a bemutatkozásra, valamint a programjuk rövid ismertetésére. A 
hozzánk elküldött bemutatkozó anyagokat változtatás nélkül közöljük. 

Választ a város

A magas gázárak 
miatt egy központi 
f û t é s r e n d s z e r  
kiépítése, amellyel a 
p o l g á r m e s t e r i  
hivatal, az iskola és 
az óvoda fûtését 
oldanánk meg. 3. A 
gyenesdiási üdülõt, 
a m e l y e t  T é t  
l a k o s s á g a  
t á r s a d a l m i  
munkával épített, az 
eredeti nemes cél 
szerint mûködtetni:  

Tét gyermekei folyamatosan kapjanak 
lehetõséget fõszezonban is, kedvezménnyel a 
Balaton parton nyaralni. 4. Véleményem szerint 
utcáinkon a padkás megoldás nem jó, és 
hosszútávon drága. Helyettük az utakat 
szélesebbre kell építeni. 5. Az önkormányzati 
gyûlések nyilvánosak, és a lakosság által 
ellenõrizhetõk legyenek utólag is.

M i n d e n e k e l õ t t  
s z e r e t n é m  
m e g k ö s z ö n n i  
m i n d e n k i  
t á m o g a t á s á t ,
a k i  b i z a l m a t  
szavazott nekem 
négy éve. Amint az 
elõzõ választás 
a l k a l m á v a l  i s  
l e í r t a m ,  a  
családom hosszú 
ideje Téten él, ezért 
is indultam négy 
éve a választáson. 
41 éves vagyok. 

Iskoláimat Téten a Körzeti Általános Iskolában, 
Gyõrben a Révai Miklós Gimnáziumban majd a 
Miskolci Egyetemen végeztem. Jogász, 
szociológus és középiskolai tanár diplomám van. 
Az elmúlt négy évben kettõ, mindenki számára 
nagyon fontos kérdést tudtunk megoldani. 
Megnyílt a Gyógyítóház és birtokba vehették az 
alsó tagozatosok az évtizede várt iskolaszárnyat. 
A fentieken túl a szülõk és az önzetlen téti lakosok 
segítségével korszerû játszóteret adtunk át, 

1-5. 
Választ a város:
Bemutatkoznak 

a jelöltek

5.
Szégyenteljes 

eset az 
evangélikus 
temetõben

6. 
Bemutatkozik 

Dr. Nagy Lehel 
Csaba a 

Gyógyítóház 
igazgató-
fõorvosa

A Téti 
Evangélikus 
Gyülekezet 
programjai

Önkormányzati 
közlemények

7.
Óvodai 

eseménynaptár

9.
Nyelvi tábor

10.
Zenekaros 

tábor Enesén

Szép szereplés 
az önkéntes 

tûzoltó-
versenyen

11.
Becsengettek

 a majoretteknél 
is

Élet az új 
iskolában

Tartalom:Tartalom:

Dr. Kukorelli László



B u r j á n n é  C s i z m a d i a  
Hajnalkának hívnak, 1975-
ben születtem Gyõrben. 
Születésemtõl fogva téti 
lakos vagyok. Édesapám 
C s i z m a d i a  I s t v á n ,  
édesanyám néhai Boros 
Erzsébet. Férjemmel két 
gyermekünk van, Félix és 
Medárd.Szeretnék az Önök 

képviselõje lenni, hogy szebb rendezettebb városunk legyen, 
biztonságosabban közlekedhessünk a városban (bicikli utak , 
járdák, úttestek), pályázatok figyelésével több fejlõdési 
lehetõséghez jusson a város....Néhány a sok ötlet közül: 
kamerarendszer, kézmûves nyári tábor, szórakoztató 
programok minden korosztálynak, oktatási intézményeink 
színvonalasabb tevékenységének támogatása, közösségi terek 
kialakítása, tanuszoda, szelektív hulladékkezelés bõvítése 
rendezett körülmények között, az ifjúság bevonása a város 
életébe, civil kezdeményezések támogatása...
Kérem szavazzanak rám!       Burjánné Csizmadia Hajnalka  

képviselõjelölt

Tisztelt Téti Választók, kedves 
Hölgyek és Urak!
Ackermann Lász lónak  
hívnak, Téten születtem. 
I s k o l á i m a t  T é t e n  m a j d  
G y õ r b e n  v é g e z t e m .  
Feleségemmel 45 éve élünk 
boldog házasságban, két 
g y e r m e k ü n k  é s  h á r o m  
unokánk van.Az elsõ és 
e g y b e n  a z  u t o l s ó  
m u n k a h e l y e m  a  T é t i  
Autójavító KTSZ volt. Itt 
l e t t e m  s z a k m u n k á s ,  
csoportvezetõ, részlegvezetõ, 

üzemvezetõ, majd végül a Motorfelújító Szövetkezet elnöke 
12 évig.45 éves munkaviszony után elmentem nyugdíjba, de 

mindig figyelemmel kísértem Városunk fejlõdését.1994 óta 
vagyok képviselõ. Az elsõ ciklusban a Pénzügyi Bizottságban, 
a második ciklusban pedig az Ifjúsági, Kulturális és 
Sportbizottság elnökeként dolgoztam. 2003. évtõl Tét Város 
alpolgármesterének választottak.Mindig a Város és az itt élõ 
emberek érdekeit fogom szolgálni. Mindent meg fogok tenni 
annak érdekében, hogy a jó ötletek, elképzelések 
megvalósuljanak. Közös érdekünk, hogy Városunk fejlõdjön, 
szépüljön, hogy új munkahelyek jöjjenek létre. Még rengeteg 
tennivaló van, sokszor nem is a pénzen múlik, hanem a 
megértésen és a hozzáálláson.Megválasztásom esetén 
bizakodva várom az új feladatokat, tapasztalataimat 
felhasználva továbbra is a Városunk fejlõdéséért fogok 
dolgozni, de számítok az Önök és a Civil Szervezetek 
segítségére és támogatására.Köszönöm választóim bizalmát, 
ha továbbra is bíznak bennem tisztelettel kérem, szavazzanak 
rám.  

Tisztelettel: Ackermann László alpolgármester

A TÉT városunk jövõje! 
Czifrik Sarolta vagyok, 
Téten szüle t tem és  a  
k ö z é p i s k o l á s  é v e k e t  
leszámítva mindig Téten 
éltem és élek. Követve a 
családi hagyományt, már 32 
éve a kicsiket tanítom a helyi 
iskolában. Erre példát 
Nagyapám Süke László 
mutatott, aki Téten volt 

iskolaigazgató -tanító, és akire még ma is szeretettel 
emlékeznek.Szeretném, ha közélet i  munkámmal 
hozzájárulnék városunk fejlõdéséhez. A pedagógus munkám 
során megismertem tanítványaim családi helyzetét,tudom, 
hogy kik miben szorulnak támogatásra. Tanító néniként is 
igyekeztem segíteni, s ezt szeretném folytatni képviselõként 
tágabb keretek között.Látom, hogy a családokon kívül, sok 
egyedülálló idõs ember is támasz nélkül áll. Õk is rászorulnak 

valamint felújítottuk és bõvítettük az Óvoda udvarán 
található játékokat. Az Óvoda pályázat útján bõvült egy új 
csoportszobával. Köszönöm a Szülõk segítségét, hogy a 
többi csoportszoba is megújult, és örülök, hogy az 
Önkormányzat új bútorokkal is hozzájárulhatott a 
gyermekek színvonalas neveléséhez. A hatóságok szerint is 
XXI. századi Bölcsõdét alakítottunk ki önerõbõl, a korábbi 
Bölcsõde helyén. A Téti Kistérség Sokoróaljai 
Önkormányzatok Többcélú Társulása sikeres pályázatai 
eredményeként felújításra került az Idõsek Otthona, 
valamint napkollektorok segítségével a használati melegvíz-
ellátás lett költséghatékonyabb az Iskola, az Óvoda és a 
konyha, a sportöltözõ, valamint a Kistérségi Irodaház (volt 
TSZ iroda) tekintetében. Az idén augusztusban megnyert 
pályázat segítségével a jövõ évre újabb csoportszobával 
bõvíthetjük az Óvodát, ezáltal meg tudunk felelni a 
jogszabályok által elvárt elõírásoknak, azaz minden 
hároméves gyermeket fel tudunk venni az Óvodába. Egy 
folyamatban lévõ KEOP-os pályázat segítségével 
reményeink szerint sikerül a felsõ tagozat részére épült 
iskola külsõ homlokzatát, valamint a volt Bölcsõde épületét 
(ma orvosi rendelõ, KLIK Téti Tankerület) korszerûsíteni, és 
mindkettõ épületen napelemeket elhelyezni a hatékonyabb 
energiafelhasználás érdekében. A fenti pályázatokon túl 
nagyon fontos az önkormányzat kezelésében lévõ utak 
karbantartása, ami az elmúlt idõben az önkormányzat anyagi 
lehetõségei miatt háttérbe szorult. Rendelkezünk szakértõk 
által elkészített felmérésekkel, amelyek alapján az anyagi 
lehetõségek függvényében megvalósulhat a felújítás. 
Szeretném, ha egy több évtizede húzódó probléma is 
megoldódna. Pályázat segítségével, de ha nem írnak ki 
megfelelõ pályázatot, akkor önerõbõl kell a Mûvelõdési 
Házat felújítanunk. Önkormányzati ingatlanok hiányában 
nem tudok biztosan új munkahelyeket ígérni, de továbbra is 
azon leszek, hogy a magántulajdonban lévõ alkalmas 
területeken telepedjenek le új vállalkozások. Amennyiben 
ismét bizalmat szavaznak nekem, kérem továbbra is 
juttassák el ötleteiket, javaslataikat, hiszen az elmúlt négy 
évben is igyekeztem mindenkinek segíteni, ha a 
jogszabályok, vagy az önkormányzat anyagi ereje 
lehetõséget biztosított számomra.Továbbra is hiszem, hogy 
a Téten élõk összefogásával igazán élhetõ kisvárosban 
lakhatunk.

Szülõföldem l Téti Híradó 2014. Õsz2
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„ . . . h a  a z  e m b e r  
megszabadul az önzéstõl,

önkéntelenül felébred 
benne a közösség iránti szeretet.”
(Campanella)
Fodor Pálné Csécs Katalin 
független képviselõ jelölt vagyok. 
Téten születtem és azóta is itt élek, 
dolgozom. A Kisfaludy Károly 
Általános Iskolában tanítok 

matematikát és informatikát, valamint igazgatóhelyettesként 
segítem az intézmény mûködését. A város életének aktív résztvevõje 
vagyok,  több civi l  szervezet  munkáját  támogatom. 
Munkahelyemen, és önkormányzati képviselõként is számos 
pályázatot készítettem, nyertem meg, és koordináltam a kezdetétõl a 
végéig.Közös céljaink elérésében számítok Önökre, Tétiekre, az itt 
élõ emberekre, vállalkozásokra, civil  szervezetekre, 
intézményeinkre. Szilárd meggyõzõdésem, hogy különbözõ 
források hatékony felhasználásával, összefogással, a járás sikeres 
központját fogjuk Tét városából kialakítani.

Csemez Kathrine 
Judy
T i s z t e l t  T é t i  
Polgárok!
Elõször szeretném 
megköszönni a sok 
ajánlást, amelynek 
köszönhetõen a Téti 
ö n k o r m á n y z a t  
képvise lõ je lö l t je  
lehettem.    
1958-ban születtem 
a z  A m e r i k a i  
E g y e s ü l t  
Á l l a m o k b a n .   
É r e t t s é g i  u t á n  
fõiskolán folytattam 
a tanulmányaimat, 
majd szüleim családi 
v á l l a l k o z á s á b a n  

dolgoztam mindaddig, amíg õk nyugdíjba nem mentek. 
A továbbiakban a vendéglátóiparban tevékenykedtem. 
1990-ben a szüleim hazatelepültek Magyarországra és 
1998-ban én is csatlakoztam hozzájuk. Édesapám téti 
földbirtokos családból származik és a szülõföld 
szeretete hozta vissza a családot Tétre. Már 16 éve élek 
itt és õszintén mondom, hogy sehol sem éreztem 
annyira OTTHON magam, mint itt Téten. Itt szeretném 
leélni a hátralévõ életemet és azért szeretnék aktív 
részese lenni a helyi politikának.Sok ötletem van arról, 
hogyan lehet felvirágoztatni a város gazdaságát és erre 
jól jön a perfekt angol nyelvtudásom. A családunkban 
mindig is jellemzõ volt a közösség ügyei iránti 
érdeklõdés, a helyi közösségek támogatása. Ezt a 
családi hagyományt szeretném folytatni én is azzal, 
hogy részt vállaljak településünk  ügyeinek 
intézésében. Ha körül nézünk a városunkban  azt 
tapasztaljuk, hogy kisebb változások ugyan történtek a 
rendszerváltás óta, de nem történt annyi, amennyi 
valóban jelentõst változást hozott volna az itt élõk 
életminõségének javításába. Fõként olyan pályázatok 
elnyeréséhez szeretnék segítséget nyújtani, amelyek 
igazi látványos és határozott változásokat hoznak a 
mindennapjainkba.

kisebb-nagyobb segítségre. Pl: Eljutni a helyi 
egészségház szakrendelésére vagy gyõri egészségügyi 
ellátásra.Ugyanilyen nagy gondot okoz ,hogy a helyi 
iskolások eljussanak városunkon kívüli versenyekre. 
Ezt a problémát is meg kell oldani.Tizenöt éve 
létrehoztam a majorette egyesületet, ami azóta is nagy 
létszámmal és egyre több szép eredménnyel 
dicsekedhet. Így az egyesületek mûködésének 
nehézségeit is ismerem.Van néhány útszakasz, 
középület, amely városunknak nem dísze, hanem 
szégyene.Ha szeretnénk, hogy a fejlõdés külsõleg is 
m e g m u t a t k o z z o n  p é n z t  k e l l  f o r d í t a n i  
helyretételükre.Még lehetne sorolni a tennivalókat,de 
az öt év mindenre nem lesz elég. Amit lehet igyekszem 
megvalósítani, hogy városunk szebb, virágzóbb 
legyen. Ehhez kérem az Önök támogatását.               

Tisztelettel :Czifrik Sarolta

Fülep Gábor független képviselõ 
jelölt
Tisztelt Téti Választópolgárok!
Születésemtõl kezdve téti lakos 
vagyok. Családom, rokonaim, 
barátaim, és nem utolsó sorban 
munkám Téthez köt. Jelenleg 
párommal,  Barsi Adriennel 
neveljük Bendegúz fiamat és 
Fanni  lányomat. Közös jövõnket 
helyben képzeljük el. Úgy 

gondolom, hogy fontos közösségünk társadalmi, gazdasági építése, 
az azonnali megoldást igénylõ problémák megoldása.Tét 
városunknak, a kistérségen belül változásra van szüksége, mint 
központ, újra az élre kell állnunk!Igen, vannak olyan égetõ 
megoldandó feladatok, amit közös erõvel, kitartással, közösen 
tudunk orvosolni.  Fontos ügyeknek tartom a hulladékgazdálkodás 
problémáinak megoldását. A jelenlegi szelektív hulladékgyûjtõ 
szigetek körüli körülmények orvoslását, az Ürgehegyben kialakult 
állapotok felszámolását. Úthálózatunk és járdáink minõsége is hagy 
kívánni valót maga után, de közösségi házunk, az iskola kettõs 
mivolta is megoldást kíván. Ahhoz, hogy a helyben megvalósítandó 
feladatok célt érjenek, elengedhetetlen az egyetértésben mûködõ 
szervezetek összhangja, az összefogás, az egységes városszemlélet 
és képviselete. Városunknak új, fiatal városvezetésre  van  szüksége, 
tisztelettel tartozva azoknak, akik eddig is Tét városunkért 
tevékenykedtek. 
Mindezeket képviselve  kérem  támogasson szavazatával a 2014. 
október 12.-i önkormányzati  választáson.  „A TÉT Városunk 

A TÉT Városunk Jövõje!
Kovácsné Töreki Réka vagyok, 35 éves, 2 gyerekes anyuka, 2001- 
óta téti. Vállalkozó vagyok, 2002 óta mûködtetek Téten 
ingatlanirodát, de néhány évet tanítottam is gyógypedagógusként a 
helyi iskolában.Sokan tudják rólam, hogy aktív tagja vagyok az 
Óvodai Szülõi Munkaközösségnek, tevékenységünknek 
köszönhetõen új játékokkal bõvült az óvoda udvara, kis csapatunk 

Ahhoz, hogy elképzeléseimet megvalósíthassam, szükségem lenne 
az Önök bizalmára és támogató szavazatára 2014. október 12-én, az 
önkormányzati választás  napján.      
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rendszeresen szervez 
g y e r m e k s z í n h á z i  
elõadásokat, tavaly 
óvodásbált és családi 
napot is tartottunk, sõt 
e l h i v a t o t t a n  
szorgalmazzuk az 
óvoda  é s  i sko l a  
együttmûködését!  
Ezen kívül Téten én 
szervezem - a mára 

már hagyománnyá vált- Bababörzét! Képviselõként ezt a 
lelkes csapatmunkát szeretném megvalósítani! 
Támogatnám a városiasodást, használjuk ki a rang adta 
lehetõségeket! Sokkal több rendezvényt szerveznék, 
kicsik és nagyok igényei szerint és a helyi 
hagyományokra támaszkodva! Megpróbálnám elérni, 
hogy a település a lehetõ legtöbb pályázati forrást ki tudja 
használni és ezáltal valamint a lakosság bevonásával 
megszépíteni, fejleszteni a közterületeket és a 
középületeket,  parkokat, játszótereket kialakítani, szép 
utcákat, ahol öröm végigsétálni! Fontosnak tartanék egy 
mai kor igényeinek megfelelõ közösségi épületet, egy 
helyet a szabadidõ hasznos eltöltésére 0-99 éves korig és 
ahol a nagyszabású rendezvényeket le lehet bonyolítani, 
könyvtárat, klubokat lehet tartani megfelelõ 
körülmények között! Együttmûködnék a helyi 
vállalkozókkal, ami nekik is, a városnak is elõny lenne. 
Ingatlanosként a középületeket megpróbálnám 
gazdaságosan üzemeltetni, többek között helyi bérlakás- 
programot kialakítani! Mindenképpen ismertebbé 
tenném a települést több reklámmal, hangsúlyozva, hogy 
helyi szinten minden elérhetõ és ha sikerülne vonzó 
városképet kialakítani hozzá, végre jó lenne tétinek 
lenni! Kérem, szavazatukkal támogassanak közös 
céljaink elérésében!

  A T É T  v á r o s u n k  
jövõje!Ifj. Lang Ferenc 
vagyok, házas, két 
g y e r m e k  b o l d o g  
édesapja.Születésemtõl 
fogva Téten élek és 8 
éve itt is dolgozom - 
emellett Tétszentkúton 
g a z d á l k o d u n k  
édesapámmal - ezért 
ismerem a településünk 
p r o b l é m á i t ,  
lehetõségeit. Számomra 
a legfontosabb feladat 
Tét további fejlõdése, és 
l a k o s a i  

életkörülményeinek javítása. Úgy gondolom, ahhoz, 
hogy településünk igazán fejlõdhessen, többek között 
szükség van egy hatékonyan együttmûködõ fiatalos 
képviselõ-testületre is. Megválasztásom esetén Tét 
lakosságának érdekeit szem elõtt tartva kívánok 
m u n k á l k o d n i .  E h h e z  k é r e m  a z  Ö n ö k  
támogatását!Hiszem, hogy jó szándékkal, emberséggel, 
közös kitartó munkával elõbbre jutunk!

A TÉT városunk jövõje! Dr. 
Majsa Tímeának hívnak, téti 
szü le tésû  vagyok  és  i t t  
képzelem el a jövõmet is. A 
gyõri Széchenyi István Egyetem 
Deák  Ferenc  Ál lam-  és  
Jogtudományi Karán végeztem 
jogászként, a Sokoró Ipari és 
K e r e s k e d e l m i  K f t - n é l  
dolgozom. Azért jelentkeztem a 
h e l y i  ö n k o r m á n y z a t i  

képviselõjelöltek sorába, mert szeretnék tenni a környezetért ahol 
élünk, dolgozunk.  Amennyiben elnyerem a választópolgárok 
bizalmát, célom, hogy városunk közterületei mind az itt élõk, mind 
pedig a városunkba látogatók örömére megszépüljenek. 
Kiemelten fontosnak tartom közúthálózatunk fejlesztését, 
valamint a városi ranghoz méltó tiszta, rendezett városközpont 
kialakítását. Szeretném, ha az itt megtelepedõ vállalkozásoknak a 
város támogató gazdasági környezetet biztosítana, hiszen Tét 
jövõje szempontjából kulcskérdés a helyben létesülõ 
munkahelyek száma.
Közös erõvel a város olyan tartós fejlõdési pályára állítható, amely 
perspektívát nyújthat az itt élõ családok számára, ám ehhez 
elengedhetetlen egy fiatal, törekvõ, jól képzett képviselõtestület és 
polgármester, akik képesek csapatban együttmûködve dolgozni.

Nagy Ottó László 59 éves 
gépészmérnök, mûszaki tanár 
vagyok, Téten a Gyõri úton 
lakom. 2 gyermekem Eszter 
( 3 2 )  é s  G e r g e l y  ( 2 6 ) .  
P r o g r a m o m :  1 . C i v i l  
szervezetek megerõsítése, Civil 
Ház létrehozása. Civilek 
bevonása az embereket érintõ 
döntések elõkészí tésébe.  
Vallom, hogy a Civilek ereje 
építi minden jól mûködõ 
demokráciában a társadalmat. 
2 .  H e l y i  v á l l a l k o z á s o k  

erõsítése. Tanácsadó, segítõ szolgáltatásokkal erõsíthetjük helyi 
vállalkozásainkat, ezzel egyúttal városunkat is. 3. Nyitott 
Önkormányzat, tiszta döntések. Az Önkormányzat minden 
mozdulata átlátható, minden polgár számára elérhetõ legyen. 4. Az 
idõsek életminõségének javítása önmaguk aktív bevonásával. 
Csak mosolygó, elégedett és egészséges idõs embert szeretnék 
látni a városban. 5. Tét értékeinek kitárása a nagyvilág számára. 
Minden elektronikus és írott médium felhasználása városunk 
ismertebbé tételére. 6. Közösségi tér létrehozása. A lakosság 
bevonásával olyan közösségi teret alakítanánk ki, ahol jó együtt 
lenni a gyermektõl a nagyszülõkig mindenkinek. Megválasztásom 
esetén tiszteletdíjamat járulékaival együtt a Civil Ház 
mûködtetésére ajánlom fel.

Rendes Róbertné           Tisztelt Téti Választópolgár!
Már 2010-ben is megtisztelt bizalmával, képviselõ lettem. A 
testületi üléseken felkészülten, aktívan részt vettem. 
Hozzászóltam, érveltem, kérdeztem, vitatkoztam, majd legjobb 
tudásom  szerint szavaztam.
A városi rendezvényeken részt vettem. A civil szervezetek 
meghívását örömmel fogadtam, támogattam programjaikat. 
Sokan megkerestek gondjaikkal, problémáikkal.Képviselõként 
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Tét Város Roma Nemzetiségi 
Önkormányzatának jelöltjei: 
Orsós Mónika  LUNGO DROM Cigány érdekvédelmi 
és Polgári szövetség
Lascsik Ferencné LUNGO DROM Cigány 
érdekvédelmi és Polgári szövetség
Horváth István LUNGO DROM Cigány érdekvédelmi 
és Polgári szövetség
Horváth Szilvia LUNGO DROM Cigány érdekvédelmi 
és Polgári szövetség
Pusztai Antal LUNGO DROM Cigány érdekvédelmi 
és Polgári szövetség
Molnár Lívia LUNGO DROM Cigány érdekvédelmi 
és Polgári szövetség

2014. szeptember 20-án szomorú látvány fogadta az 
evangélikus temetõbe látogatókat. A kapu bejáratától jobbra 
8-10 sírról elvitték a cserepes virágokat. Ami nem volt 
edényben, gyökerestõl tépték fel. Ha nem sikerült, eldobálták, 
a földet a fedlapokra szórták. A szeretett halottak 
hozzátartozóinak felszaggatták a különben is nehezen 
gyógyuló sebeit. Te, Ti, Önök, akik ezt tették: nincs a 
temetõben olyan volt ismerõs, hozzátartozó, akit, akiket 
egykor tiszteltek és szerettek?  Egyszer majd biztosan lesz, 
mert ez az élet rendje. Isten nem ver bottal! -  tartja a 
közmondás. Ha tõlünk nem Tõle meg fogjátok, fogják kapni 
méltó büntetésüket. Kérjük azokat a személyeket, akik 
szeptember 19-én látták vagy bármit tudnak a történtekrõl 
jelezzék az Evangélikus lelkészi hivatalban Vladika Zsófia 
lelkésznõnél 06 20/ 824 36 94.  A továbbiakban a  polgárõrök 
é s  a  r e n d õ r s é g  i s  f i g y e l  m i n d k é t  t e m e t õ r e .

Kiss Lászlóné

Vandálok az evangélikus temetõben

m i n d i g  m i n d e n k i  s z á m í t h a t o t t  r á m ,  a z o n n a l  
segítettem.Köszönöm, hogy ajánlásával lehetõvé tette 
mostani indulásomat képviselõjelöltként. 
A  l e g f o n t o s a b b  t e n n i v a l ó k  é s  f e l a d a t o k :  
1.Munkahelyteremtés 2.Pályázatok elnyeréséhez 3.Szakértõi 
csoport létrehozása. 4.A Gyógyítóház minél gazdaságosabb 
m û k ö d é s é n e k  s e g í t é s e .  5 . K a m e r a r e n d s z e r  
kiépítése.6.Városkép kialakítása, utak  járdák építése. 7.Civil 
szervezetek támogatása. 8.Az iskola felsõ tagozatának 
felújítása, 9.Korszerüsítése,bútorcsere.10 Ipari park 
l é t e s í t é s e ,  1 1 . V á l l a l k o z á s o k  b e t e l e p í t é s e ,  
adókedvezményekkel.
Bízom abban, hogy támogatásra méltónak találja 
elképzeléseimet, és október 12-én szavazatával támogat.
Kérem, az X-et a 13-as szám elé húzza be, szavazzon rám . 

   Rendes Róbertné képviselõjelölt

Polgármester jelöltek:
Bánfi Lajos, Kalmár Dávid,  Dr. Kukorelli László 
Egyéni listás jelöltek:
Ackermann László , Baranyai Zoltán, Baranyai 
Zoltánné, Boros Zoltán István, Burjánné Csizmadia 
Hajnalka, Czifrik Sarolta Gabriella,Csemez Kathrine 
Judy, Fodor Pálné, Fülep Gábor, Gombásné Hóbor 
Izabella, Kovácsné Töreki Réka, Lang Ferenc ifj. 
Dr. Majsa Tímea, Nagy Ottó László, Rendes Róbertné

A demokrácia sohasem csupán a választásokról szólt. A 
demokrácia azt jelenti, hogy a nép kormányoz, de a 
kormányzás valamivel többet jelent, mint pusztán 
választásokat. Hagyományaink szerint azt is jelenti, hogy 
é rvekke l  a l á t ámasz to t t  v i t ákon  á t  t ö r t én ik  a  
kormányzás.(Lawrence Lessig)
Mindent a népért, mindent a néppel együtt, semmit a néprõl a 
nép feje felett. Ez a demokrácia.(Kossuth Lajos)
A demokrácia értéke azokkal az értékekkel együtt áll vagy 
bukik, melyeket megtestesít vagy támogat.(II. János Pál) 
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Devecserben születtem 1966-ban. 11 éves koromig 
Körmenden laktunk, majd a család 1977-ben Gyõrbe 
költözött. 1984-ben érettségiztem a Kazinczy Ferenc 
Gimnáziumban. Az érettségit követõen  -míg nem nyertem 
felvételt az orvostudományi egyetemre-a Magyar 
Néphadsereg 6. sz. Katonai Kórház Égésplasztikai 
Osztályán illetve a Petz Aladár Megyei Kórház Fül-,orr-
,gégészeti Osztályán dolgoztam mûtõsegédként. 1995-ben 
Általános Orvosi diplomát szereztem a Pécsi  
Orvostudományi Egyetemen. 1999-ben fül-,orr-
gégészetbõl, 2003-ban audiológiából, 2008-ban 
Foglalkozás-egészségügybõl szereztem szakvizsgát. 
Dolgoztam a gyógyszeriparban, a  Mosonmagyaróvári 
Karolina Kórházban a Gyõri PAMOK-ban, a Veszprémi 
Cholnoky Ferenc kórházban illetve a Bábolnai 
Egészségügyi Központban ahol 2003-ban intézményvezetõ 
helyettesnek 2004-ben igazgató fõorvosnak neveztek ki. 
2005-ben a Kardirex Egészségügyi Központ Bábolna Kft. 
ügyvezetõje lettem. 2006-ban a Nyugat-Magyarországi 
Egyetem Közgazdaságtudományi Karán  orvos-közgazdász, 
majd 2007-ben egészségügyi-manager diplomát szereztem. 
2014. májusában lettem a Téti Gyógyítóház igazgató-
fõorvosa. 
Tétre óvodás korom óta emlékszem. Édesapám a Téti 
Autójavítóba hordta Körmendrõl-garanciális javításra az 
autóinkat, ahol megyén kívül is ismert kiváló szakemberek 
(többek közt Rendes Béla) dolgoztak. Remélem, hogy a téti 
Gyógyítóház  jó híre is egyre jobban terjed, hisz Tét mind 
építészeti, mind eszköz  oldali megközelítésbõl egy 
korszerûen  felszerelt járóbeteg szakrendelõvel rendelkezik 
amely a térség lakói számára elérhetõ közelségbe hozta a 
szakrendeléseket. A Gyógyítóházban heti 200 szakorvosi ( 
pl. belgyógyászat, nõgyógyászat, stb ) és 115 nem szakorvosi  
(pl. gyógytorna, fizioterápia stb ) órában történik a 
betegellátás. A rendelõintézet 16 fõt foglalkoztat fõállásban, 
és 21 fõt személyes közremûködõ jogviszonyban. 
Kollégáim havi viszonylatban cca. 4000 beteget látnak el. A 
fenti adatból egyértelmûen kiderül, hogy a betegeink 
elégedettek az ellátás minõségével. Célunk továbbra is az, 
hogy ne csak gyógyultan hanem elégedetten távozzanak 
tõlünk. Ígéretemnek megfelelõen ingyenes lakossági 
szûrõvizsgálatokat szerveztünk oszteoporos és hallásszûrés- 
és szervezünk a jövõben is. Ezekkel is  lehetõséget 
biztosítunk arra, hogy minél többen megismerkedhessenek a 
Gyógyítóházzal és kollégáimmal. A 2014 év kapacitásait, 
teljesítményadatait alapul véve, elemezve,  változatlan vagy 
racionálisan átalakított a valósághoz közelebb álló óraszám 
átalakításokat tervezünk, a pályázatok által engedett  
mértékben. Megpróbáljuk fejleszteni azokat a 
szakrendeléseket amelyek a jelenlegi óraszám mellett 
maximális kihasználtsággal mûködnek azok rovására 
amelyek kihasználtsága alacsony. Az Intézmény valamennyi 
dolgozója az egészségügyi rendszer minden hibája ellenére, 
ahogy eddig is, a betegek szakszerû ellátását a lehetõ 
legmagasabb színvonalon fogja végezni. Figyelemmel 
kísérjük az orvosi szakmák változásait, igyekszünk lépést 
tartani a fejlõdéssel és megfelelni a kor kihívásainak. 
Megtanultunk együtt élni az egészségügy sajátos belsõ 
világával és továbbra is vállaljuk az elõttünk álló 

kihívásokat, remélve azt, hogy hamarosan új, kiszámítható, a 
teljesítményt és a tudást elismerõ és a betegek igényeihez 
alkalmazkodó finanszírozási környezetben dolgozhatunk. 
Téti Városi Önkormányzattal való, konstruktív, sikeres 
együttmûködésünk folytatása kiemelt célunk. Az alapellátás 
és a  járóbeteg-szakrendelõ együttmûködésének 
megerõsítésére is fokozott figyelmet kell fordítani a betegek 
érdekében.                                           Dr. Nagy Lehel Csaba

Bemutatkozik Dr. Nagy Lehel Csaba a 
Gyógyítóház igazgató-fõorvosa

A következõ idõszak programjai a Téti 
Evangélikus Gyülekezetben:

Október 5. (vasárnap) 9:00 Evangélikus templom: Hálaadó 
istentisztelet, amelyen az elmúlt év terményéért, terméséért 
adunk hálát Teremtõnknek.
Október 16-tól minden hónap 1. és 3. csütörtökén délelõtt 
9:30-tól Baba-mama klubot tartunk a gyülekezeti teremben, 
ahova kisgyermekes (0-3 éves korig) anyukákat várunk egy 
kis beszélgetésre, ismerkedésre, közös játékra.
Október 31. (péntek) 17:00 Evangélikus Templom: 
Reformációi istentisztelet
November 1. (szombat) 17:00 Evangélikus Temetõ: Temetõi 
istentisztelet. Rövid áhítattal, énekkel, imádsággal 
emlékezünk elõrement testvéreinkre
November 23. (vasárnap) 9:00 Evangélikus Templom: 
Örökélet vasárnapján felolvassuk azoknak a neveit és egy-egy 
gyertyát gyújtunk értük, akik az elmúlt egyházi évben tértek 
meg Teremtõ Urunkhoz. 
December 24. (szerda) 17:00 Evangélikus Templom: 
Szentesti istentisztelet a gyermekek szereplésével
December 25-26 (csütörtök, péntek) 9:00 Evangélikus 
Templom: Ünnepi istentiszteletek. 25-én úrvacsoraosztás
December 31. (szerda) 17:00 Evangélikus Templom: Óévi 
istentisztelet
Január 1. (csütörtök) 9:00 Evangélikus Templom: újévi 
istentisztelet úrvacsoraosztással
Január 6. (kedd) 17:00 Evangélikus Templom: Vízkereszt 
ünnepén keresztelési emlékeztetõ áldásban részesülnek azok, 
akik eljönnek rövid családi istentiszteletünkre.

Közlemény

A Központi Statisztikai Hivatal a 
KSH által engedélyezett 2014.évi 
adatgyûjtési program szerint önkéntes adatszolgáltatáson 
alapuló felmérést hajt végre 2014.október 20 és december 
7.között kerül sor a háztartások életkörülményeinek 
feltárását célzó a Háztartások pénzügyeire és fogyasztásra 
vonatkozó európai adatfelvételre. A felmérést az Európai 
Központi Bank koordinálja, és az Európai Unió tagországai 
vesznek részt benne. Az európai felméréssel kapcsolatos 
r é s z l e t e s  l e í r á s  a  

 
internetes oldalon található.
A Magyarországon felkeresendõ 18 ezer háztartás kijelölését 
véletlenszerû kiválasztással hajtottuk végre. Az 
adatfelvételre kétféle módon, interneten, illetve személyes 
k ö z r e m û k ö d é s é v e l  l e h e t  v á l a s z o l n i .  
Információkérés,kapcsolatfelvétel:
„Mibõl  élünk” felmérés: Honlap:mibolelunk.ksh.hu, 
Email cím: miboleluk@ksh.hu, Telefonszám: 0620-80-
200-766 ingyenes  zöldszám (H-Cs: 8-16 óra , P: 8-14.óra)

www.ecb.europa.eu/home/htm/researcher_hfcn.en.html
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A kérdõívet kérdezõ segítségével kitöltõ 
háztartásoknak ajándékként egy 1000 Ft 
összegû Erzsébet-utalvánnyal mondunk 
köszönetet, míg az Interneten válaszoló 
háztartások között összesen 10 darab iPad mini 
táblagépet sorsolunk ki.
Az adatokat bizalmasan kezeljük,kizárólag 
statisztikai célra,  összesítve,egyedi 
azonosítás lehetõségét kizáróan használjuk 
fel, pontosan követve a statisztikáról szóló 
1993. évi XLVI. Törvény, valamint az 
Információs önrendelkezési jogról és az 
információszabadságról szóló 2011. évi CXII 
törvény elõírásait. Az adatgyûjtést 
v é g r e h a j t ó  k é r d e z õ k  h i v a t a l o s  
igazolvánnyal rendelkeznek. Kérem, segítse 
munkájukat!

Gyõr,2014.szeptember 2.

Tulajdonos értesítõ
Alulírott Bialosinszki Ferenc mint a Bakonyi 
Fakitermelõ Bt. Ügyvezetõje ( az E.ON 
hivatalos beszállítója), ez úton szeretném 
Önöket értesíteni, hogy : Cégünk a Bakonyi 
Fakitermelõ Bt.  Az  E.On Áramhálózati  Zrt 
megbízásából élet-és vagyonvédelmi okok 
miatt ismételten gallyazási munkálatokat végez 
el az Ön(ök) területén, a hálózat folyamatos 
karbantartási kötelezettségei alapján. A 
g a l l y a z á s i  m u n k á l a t o k a t  k i s  é s  
középfeszültségû hálózatokon végzik, a 
Villamos Energiáról szóló 2007.évi LXXXVI. 
Energiatörvény 124§, 133§, 137§ által 
biztosított törvényi rendeletek szerint, és a 
villamos mû biztonsági övezetérõl rendelkezõ 
122/2004 (X.15) GKM rendelet alapján.
A gallyazási  munkálatok közérdekû 
munkálatok, ezért kérjük, a lakosság körében 
való kihirdetését. A gallyazás idõpontja 
2014.IV.negyedéve. A tulajdonosok 15 nappal 
korábbi értesítésének ezen levelünkkel 
kívánunk eleget tenni, a munka megkezdése 
elõtt telefonon, vagy személyesen jelentkezünk 
az Önök hivatalánál. A munka megkezdésének 
várható idõpontja 2014.október 1-tõl.
Amennyiben észrevételeik lennének, kérem 
forduljanak az EON Áramhálózati ZRT 
területileg illetékes területgazdájához, illetve a 
Bakonyi Fakitermelõ Bt-hez 06-30/267-
9094,Ügyintézõ:Horváth H. Krisztina 30/990-
63-76 Levelezési cím:8439 Sikátor Ady Endre 
utca 2. e-mail cím: 

Megértésüket 
és segítségüket 
e l õ r e  i s  
köszönöm.
Kelt: Sikátor, 
2014. 09. 08.

info@bakonyifa.com

Szeptember:Új gyerekek fogadása, beszoktatása, családlátogatások, 
visszaszoktatás,Csoport szülõi értekezletek szeptember 15-tõl„Külön” 
foglalkozások iránti érdeklõdés felmérése,Választható 
foglalkozások,Játékos német, ovis bábjáték, ovis mazsorett, ovis néptánc, 
relaxáció, ovis torna, zeneovi, ovis hittan,Papírgyûjtés  szept. 25.-
26.Óvodai projekt: NÉPMESE HETE (szept. 29-tõl okt. 3-ig)Szülõi 
Munkaközösség választmányának összehívása„Óvoda-iskola átmenet” 
program szervezése
Október:Gézengúz együttes elõadása: október 1.A szülõi igényektõl 
függõen úszásoktatás (Helyszín: Pápa)Nevelés nélküli munkanap: október 
18.Óvodai projekt: TÖK HÉT ( okt. 20. - okt. 22.) A gyerekek képesség 
szerinti felmérése, a fejlettségmérõ lapok folyamatos kitöltése (rövid 
Difer)Õszi nevelõtestületi értekezlet elõkészítése (Téma: gyerekek 
mérése)Színház bérlet elõadásainak megszervezése,Õszi szünet: okt. 27.- 
okt. 31. ( A szünet ideje alatt gyermekfelügyeletet igény szerint 
b iz tos í tunk! ) ¢Baba-mama k lub  fog la lkozása  l eendõ  k i s  
óvodásoknak,Kenyér világnapja október 16.
November:Különfoglalkozások beindítása,Márton napi lámpásjárás: 
október 11.Óvodai projekt: LIBA HÉT (okt. 10-tõl okt. 14-ig)Fogadóórák 
megszervezése,Ajándékkészítõ délutánok (szülõkkel, civil szervezetek 
tagjaival)¢Baba-mama klub foglalkozása leendõ kis óvodásoknak
December :Mikulás várás a csoportokban,Óvodai projekt:  
ÜNNEPVÁRÁS (furulyások mûsora, mézeskalács sütés, karácsonyváró a 
szülõkkel,betlehemezés az idõsek otthonában, nyugdíjas klubban)¢Baba-
mama klub foglalkozása leendõ kis óvodásoknak,ÓVODAI 
KARÁCSONY,Téli szünet: dec. 22.-jan. 2.
Január:Iskolaérettségi vizsgálatok,Szakértõi kontroll vizsgálati kérelmek 
elküldése,Óvodai projekt: FEHÉR HÉT ¢Baba-mama klub foglalkozása 
leendõ kis óvodásoknak
Február:Fogadó,órák,Ovis farsang,Óvodai projekt hét: MACKÓ HÉT 
(febr. 2- febr. 6) Kisfaludy Napok az óvodában (rajz,- ének- és versmondó 
verseny, kiállítás)Fényképezés (csoportképek, egyéni képek 
készítése)¢Baba-mama klub foglalkozása leendõ kis óvodásoknak
Március:Szülõi értekezlet a nagycsoportosoknak. Vendégek: leendõ 1. 
osztályos tanítók,Nyílt napok az óvodai csoportokban,Óvodai projekt hét: 
LOVAS HÉT,Versmondó verseny Tényõn,Nõnap az óvodában¢ Baba-
mama klub foglalkozása leendõ kis óvodásoknak
Április:Papírgyûjtés,A szülõi igényektõl függõen úszásoktatás (Helyszín: 
Pápa)Óvodai projekt: ZÖLD HÉT,Néptánc találkozó Gyõrszemerén,Ovis 
projekt: MÁJUSFA ÁLLÍTÁS,Hittanos évzáró (evangélikus 
templomban)Tavaszi szünet: (ápr. 2- ápr. 7)Nevelés nélküli munkanap: 
április 7.Óvodai és bölcsõdei BEIRATKOZÁS¢Baba-mama klub 
foglalkozása leendõ kis óvodásoknak
Május:Anyák napi köszöntés,Nagycsoportosok látogatása az elsõ 
osztályban
Manó tanoda a nagycsoportosoknak az oviban,Óvodai projekt: 
GYEREKHÉT az óvodában,Elégedettségi/elégedetlenségi vizsgálatok  
célcsoport: nagycsoportos gyerekek és szülõk
OVIS GYEREKNAP„Mesélõ nagyik”¢Baba-mama klub összejövetelén: 
2014/2015-ös nevelési év óvodai csoportjainak kialakítása
Június:Májusfa döntés,Hittanos családi délutánok,Nagycsoportosok 

évzáró kirándulása

TÉTI ÓVODA 
ESEMÉNYNAPTÁRA

(2014/2015-ös nevelési év)
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Vissza a mesékhez, vissza a valósághoz!

A mesék a világ megtapasztalásának sajátos emberi módjai. 
A történetmesélés az emberi kultúra egyik alappillére. 
Köztudott, hogy a mesék és játékosság révén a gyerekek 
észrevétlenül juttatnak intellektuális és érzelmi 
gazdagodáshoz, mûveltség- és tudásgyarapodáshoz, 
kedvezõ irányú személyiségfejlõdéshez. Az iskoláskort 
elérve azonban ebben mind kevesebb részük van a 
gyerekeknek. Pedig a történetmesélésnek, a meséknek, a 
szerepjátékoknak nemcsak az óvodában van a helyük, s 
nemcsak a  nyelvi-kommunikációs  nevelésben 
alkalmazhatók. Gyakran elhangzik az az észrevétel is, hogy 
korunk iskolái kevés praktikus, a gyakorlati életben 
használható tudást, ismeretet nyújtanak. A gyakorlati élet 
területein való jártasságok megszerzésében is lehet szerepük 
a meséknek. Egy új kísérleti nevelési-oktatási program 
keretén belül mindez megvalósulni látszik. A TÁMOP-
3.1.1-11/1-2012-0001 számú a „XXI. századi közoktatás 
(fejlesztés, koordináció)” II. szakasz címû kiemelt projekt 3. 
alprojekt, 6351 számú és „A gyakorlati életre nevelés 
nevelési-oktatási programjának fejlesztése” címû 
téma/témaegység keretében zajlott le egy nagyszabású és 
sikeresnek mondható kutatási-fejlesztési projekt. Az 
Oktatáskutató és Fejlesztõ Intézet (OFI) nyolc, az ország 
számos régiójában, a kutatásra-fejlesztésre vállalkozó 
partneriskolával együtt nagyszabású kísérletbe fogott, hogy 
a kreativitást, a szerepjátékokat, a történetmesélés örömét 
helyezze elõtérbe az oktató és nevelõ munkában. A 
programban a falusi kisiskolától kezdve az egyház által 
mûködtetetten át a nagyvárosi nagy létszámú lakótelepi 
iskoláig mindenféle intézménytípus szerepet kapott.

Történetmeséléssel a tudás útján
A nevezett kerettörténet (Storyline) módszert ajánlották az 
OFI kutatói az iskolák számára. Ennek lényege, hogy egy 
kerettörténet, mese megalkotása, majd eljátszása során 
sajátítják el a gyerekek az ismereteket. A történet egyes 
epizódjait a pedagógussal együtt fejlesztik tovább az 
egymást követõ különbözõ foglalkozásokon. A pedagógus 
csak a történet kereteit dolgozza ki, azt a gyerekek töltik meg 
tartalommal. Esetenként maga a pedagógus is mesefigurává 
változik. A varázslatos elemeket sem nélkülözõ programot 
minden iskola a saját kereteinek megfelelõen dolgozta ki. 
Akadt köztük bolygóközi ûrutazás, egy képzeletbeli város 
felépítése (gyerekpolgármester-választással megfejelve), 
egérkaland, vagy egy lakatlan sziget élhetõvé tételének 
izgalmas feladata, ne adj isten idõutazás: „vissza a jövõbõl”. 
Mindeközben, a mese keretein belül a tanulók  saját eddigi 
tapasztalataikat, életismeretüket is mozgósítva  kipróbálják 
a gyakorlati élet olyan elemeit, mint az ételkészítés, 
pénzkezelés, gyertyaöntés, bevásárlás a piacon vagy a 
családi költségvetés elkészítése. Cél az is, hogy az iskolák 
nyitottabbá váljanak a helyi intézmények, vállalkozások 
felé, és a gyerekek szûkebb-tágabb környezetüket jobban 
„belakhassák”, megismerhessék az iskola révén. A 
programot a partneriskolák elsõ és ötödik osztályában 
délutánonként próbálták ki az elmúlt tanévben.
A kutatás nagy reményekre ad okot a játékosítás, az aktív 
tanulás, az élvezetesebb ismeretelsajátítás és a modern 
pedagógiák hazai életben tartása terén. Eredményeinek 

tudományos feldolgozása még zajlik.
További információ a partneriskoláknál érhetõ el:
 Fodor Pálné szakmai koordinátor, 
Kisfaludy Károly Általános Iskola, Tét (96/561-022)

Húsvéti vásár Bécsben

Áprilisban a bécsi húsvéti vásáron voltunk, amit 14. alkalommal 
rendeztek meg. 30 alsós és felsõs tanuló vett részt a kiránduláson. 
Elõször Schönbrunnba mentünk, ahol megcsodáltuk a hatalmas 
parkot, a szép virágágyásokat, a formára metszett fákat és 

Elõzõ számunk lapzárta után érkezett:
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bokrokat, a szökõkutakat. Felsétáltunk a Gloriette-hez, innen 
gyönyörû kilátás nyílt egész Bécsre. A kastély elõtt volt a húsvéti 
vásár, ahol rengeteg igényes, kézzel készített ajándéktárgyat 
lehetett vásárolni. A gyerekek is vettek apróságokat.A délutánt 
Bécs belvárosában töltöttük. Megismerkedtünk az óváros néhány 

látnivalójával és az egykori császárváros hangulatával. 
Megnéztük a Stefansdomot is, amit a helyiek röviden Stefl-nek 
hívnak. Megkóstoltuk a hagyományos osztrák édesség egyikét, a 
Mozart Kugeln-t.
Élményekben gazdagon értünk haza a késõ esti órákban.
Ebbõl a kirándulásból is hagyományt teremtünk.

Nyelvi tábor
Hagyományteremtõ szándékkal július elsõ hetében német nyelvi 
tábort szerveztünk. Hat negyedikes és hat ötödikes tanuló vett 
részt a programban. Minden nap 9-12 óráig tartottak a 
foglalkozások. Célunk az volt, hogy a gyerekek a szünetbõl egy 
hetet hasznosan töltsenek el. A játékos feladatok során, szinte 
észrevétlenül sok ismeret birtokába jutottak. 
A feladatokat egy mese köré szerveztük. A történetet elolvastuk, 
lefordítottuk, hozzákapcsolódó feladatokat megoldottuk. Az 
ismeretlen szavakat megtanultuk, gyakoroltuk. A dramatizáláshoz 
a gyerekek ötletes bábokat készítettek fakanálból. Minden nap 
tanultunk egy új dalt és mondókát.
Fontos, hogy a tanulók ismerjék azokat az országokat, ahol a 
célnyelvet anyanyelvként beszélik. Ezért nagy hangsúlyt 
fektettünk erre. Megismerték Németország és Ausztria zászlaját, 
nagyobb városait, folyóit. Készítettünk az országokról térképet. 
Beszéltünk a tartományokról, szokásokról, jellegzetes német és 

osztrák ételekrõl. Vállalkozó kedvû anyukák és nagymamák 
elkészítettek számunkra ezek közül néhány finomságot. A 
projektet azzal zártuk, hogy összefoglaltuk a tanultakat és 
megkóstoltuk az ischlert, a Sacher tortát. 
A gyerekeknek nagyon tetszett a program, várják a folytatást. 

Rajtunk nem múlik, várjuk a jelentkezõket jövõre is!
Joó Erika és Rendes Róbertné

Tizennegyedik alkalommal táborozott a „Kis zenekar” 
Enesén, így a tábornak már kialakult menetrendje van. Mindig 
egy hétfõi napon, reggel fél nyolckor gyülekezünk, idén ez 
június 23-ra esett. A csomagokat és a hangszereket bepakoljuk 
egy nagy autóba, (jó pár éve ezt Mohaiéknak köszönhetjük, 
pedig idén Panka nem is jött velünk) és nyolc órakor indulás, 
biciklivel! Az elmúlt 14 évben csak egy alkalommal esett az 
esõ, akkor autókkal utaztunk. Idén nem nehezítette sem esõ, 
sem szél az utunkat, ismét  mindenki sikerrel vette az akadályt, 
(már aki vállalkozott rá), büszkék lehetnek teljesítményükre. 
Fõleg a kicsik, a 4. osztályosok. Enese kiváló táborozó hely, a 
gyerekeknek és nekünk tanároknak is. Nekik továbbra sem az 
a fontos, hogy 1000 km-re luxus körülmények között 
nyaraljanak. Õk örülnek, hogy elhagyják a Tét táblát, és egy 
más közegbe, egy más közösséggel tölthetik el a nyár egy 
szeletét. Évek óta nagy szeretettel fogadnak bennünket, és sok 
segítséget kapunk a tábor lebonyolításához az eneseiektõl. 
Cserébe elmegyünk a falu egyik rendezvényére muzsikálni. 
Enesén a mi kiváltságunk, hogy a tantermekben aludhatunk, 
és az aulában próbálhatunk. (Ezt a lehetõséget másnak nem 
biztosítják, nem is ajánlják fel.) Ezt a gyerekek is nagyon 

Enesei zenei tábor
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élvezik, és nekünk is megkönnyíti a felügyeletet. Az aula 
kiváló helyszín a zenélésre, tervezéskor, építéskor  figyeltek 
arra, hogy mire akarják használni. Figyeltek a gazdaságos 
mûködtetésre, a kölséghatékony kivitelezésre. Nem 
hatalmasat építettek, akkorát, amekkorára szükség van év 
közben, egy rendezvényen, vagy egy nyári táborozáskor. Itt 
adjuk péntek este a zárókoncertet, amire a táborban napi 4 
próbával készülünk. Erre a koncertre - bõ egy óra szokott 
lenni - teljesen új mûsort tanulunk. A próbák 1-1,5 órásak, 
ami azt jelenti, öt nap alatt annyit próbálunk, mint 
iskolaidõben fél év alatt. De ez sokkal hatékonyabb, itt nincs 
hiányzás/betegség, itt nincsenek iskolai gondok, nincs 
hétvégi fáradtság. A gyermekek hasonlóan az elõzõ évhez 
jók voltak, ezért a próbák, a nappalok és az éjszakák sokkal 
jobb hangulatban teltek. Jellemzõ a jó hangulatra, hogy az 
egyik fárasztó próba végén az egyik gyermek azt mondta: 
„Kár, hogy vége a próbának, pedig jól benne voltam a 
ritmusban.” A sok próba ellenére rengeteg idõ maradt 
játszani, beszélgetni, pihenni. Ekkora társaságban mindenki 
talál magának megfelelõ partnert a kívánt játékhoz, 
szórakozáshoz. Ez egy igazán hasznosan eltöltött hét. Sokat 
tanulnak, fejlõdnek a gyerekek, ugyanakkor kikapcsolódnak 
is. Az elmúlt években egyszer voltunk hét közben 
biciklitúrázni. Az nagyon jól sikerült. Akkor a közelben lévõ 
tájvédelmi körzetet kerestük, de nem találtuk. Azóta eltelt jó 
pár év, úgy gondoltuk, újra megpróbálkozunk. Menet közben 
kicsit bõvítettük a tervet azzal, hogy eszünk egy fagyit. A 
negyedik faluban sikerült is, bár ez elég messze volt, egészen 
Lébényig kellett tekernünk. De megérte, mert finom volt. 
Otthon utánanéztem, legalább 30 km-t kerekeztünk. 
Szerintem ez a túra is jól sikerült.
A tábort, a támogatóknak és a jó gazdálkodásnak 
köszönhetõen más mûvészeti táborok ötödéért tudjuk 
megrendezni. A zárókoncert után a szülõket, hallgatóságot is 
vendégül láttuk egy tál pörköltre. Ez idén kb. 180 fõ volt. 
Nagy üstben készíti évek óta Merkó Norbert a vacsorát, 
amihez ebben az évben is kb. 40 kg vaddisznó, õz és sertés 
húst kaptunk Czéhmester Árpádtól. Igazán nagy segítség ez, 
ritkán ehet az ember ilyen finomságot! Nagyon fontos a 
hozzánk hasonló közösségekben az összefogás, a szülõi 
segítség. Salamon Hajni, aki régóta tagja a zenekarnak, a 
Pedró Pékség révén sok éve támogatja a tábort kaláccsal, 
kenyérrel. Köszönjük mindenkinek a segítséget! Ezen az 
esten a szülõkkel - fehér asztal mellett - kötetlenül lehet 
beszélgetni, ismerkedni, nemcsak a táborban zajlottakról, 
hanem az egész zenetanulás hasznosságáról, menetérõl, 
fontosságáról. Ilyenkor nemcsak a gyerekek, a szülõk is 
összekovácsolódnak, s így Tét városában egy színvonalas, 
tenni akaró közösség alakulhat ki.                  Steszli Tamás

        Zenetanár

A l e g f r i s s e b b  e s e m é n n y e l  k e z d e m  
tájékoztatómat. Szeptember 13-án Gyõrben 
tartották a megyei tûzoltó egyesületek II. 
fokozatú tûzoltóversenyét. A versenyen a megye 
öt körzeti csoportjának (gyõri, csornai, kapuvári, soproni, 
mosonmagyaróvári) I. Fokozatú versenyének elsõ helyezettjei 
mérték össze felkészültségüket. A gyõri körzet tavaszi 
tûzoltóversenyén az iskolás fiú csapatunk elsõ helyezett lett, így 
ebben a kategóriában õk vehettek részt a versenyen. A csapat 
szépen teljesítette a feladatokat, a második helyezést hozták el. 
Az elsõ helyezett csornai csapattól nagyon kis idõvel maradtak 

el. Az ezüstérmes csapat tagjai:  Baranyai Marcell, Garai 
Gergely, Horváth Krisztofer, Horváth Zsolt, Mohácsi Dániel, 
Pátkai Martin, Pongrácz Patrik, Széles József, felkészítõjük: 
Bõsze Gábor. Gratulálunk nekik, és büszkék vagyunk rájuk. 
Köszönjük a segítséget - az utazás biztosításához: A Téti 
Kistérség Sokoróaljai Önkormányzatainak Többcélú 
társulásának, Csóka Csabának, Garai Lajosnak, - a 
felkészülésnél, a gyakorlásokat segítõ felnõtt tûzoltóknak.
 A közelmúltban szeptember 5-én Téten rendeztük meg a 
szokásos, õszi vizes gyakorlatot. A gyakorlaton Árpás, 
Gyõrszemere, Koroncó, Rábaszentmiklós, és Tét önkéntes 
tûzoltói vettek részt, illetve a Gyõri Tûzoltóság, mint ellenõrzõ 
szerv. A feladat egy adott szituációs tûzeset felszámolása volt. A 
helyszint Sándor Gábor biztosította számunkra. Ez úton is 
köszönjük neki. A gyakorlat kiértékelését, vacsora követte, és 
rövid beszélgetés a többi egyesület tagjaival. A vendéglátáshoz 
nyújtott támogatást szeretném megköszönni: Tét Város 
Önkormányzatának, Fülep Gábornak a finom pálinkákat, Kiss 
Ferencnek az ízletes savanyúságokat, Pedró Pékségnek a friss 
kenyeret, és ropogtatnivalót, a két konyhás néninek, Pálfiné 
Margitnak és Sallainé Mártinak a konyhai segítséget, a tûzoltó 
egyesület jelenlévõ hölgy és férfi tagjainak az elõkészületeket, 
fõzést, felszolgálást. 
Harmadik örömteli hírünk, hogy alakulóban van az iskolás lány 
csapatunk is. Még két lány hiányzik belõle. A fokozatos 
utánpótlás érdekében továbbra is várjuk iskolások jelentkezését 
a különbözõ csapatokba. Iskolai fiú- lány 10-14 év, ifjúsági fiú-
lány 14-18 év.
Hamarosan jönnek a hûvösebb napok. Lassan elkezdõdik a 
tüzelési szezon. Legyenek figyelmesek a tüzelõberendezések, és 
környezetük állapotára, a tüzelõanyagok tárolására. 
A csúszós utakon figyeljenek a helyes sebesség 
megválasztására. Az elmúlt öt napban kétszer vonultunk 
közlekedési balesethez.                             
                                                             Varga Miklós Zsolt                          

Tét Város Tûzoltó Egyesülete elnöke

Tét Város Tûzoltó Egyesülete 
sikeres szereplése    
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Becsengettek
Mozgalmas tanév kezdõdött egyesületünk számára. 
Nyáron egy jól sikerült táborban tökéletesítettük 
tudásunkat,ahol nagy segítségünkre volt Lampert Tamara 

és Meszlényi 
Flóra. Ezúton 
is köszönjük 
munkájukat.
V á r o s n a p i  
szereplésünk 
u t á n  e g y  
k i c s i t  
pihentünk, de 
augusztusban 
Sokorópátká
n  r o p t u k  
táncunkat.
Szeptember 

1-én becsengettek, nemcsak az iskolában, hanem nálunk a 
majoretteknél is. Örömünkre 13 elsõs érkezett 
egyesületünkbe. A tanításban pedig segítségem lett 
Lampert Tamara, aki majorette oktatói képzõt 
végez,májusban fog végezni.Szeptember a szereplések 

hónapja is , 
h i s z e n  
Gyõrszentiv
án és Écs 
meghívásána
k  t e t t ü n k  
eleget ,ahol 
nagy sikert 
a r a t t u n k .  
Szept. 27-én 
M a r c a l t õ n  
f o g u n k  
f e l l é p n i .  

Ezek a szereplések teszik egy kicsit változatossá életünket, 
munkánkat.Már nagyban készülünk az október 11-én 
megrendezésre kerülõ területi versenyre,aminek 
Vértesszõlõs ad otthont.November 15-én tartjuk 

születésnapi 
b á l u n k a t ,  
a m e l y r e  
m i n d e n  
é r d e k l õ d õ t  
s z e r e t e t t e l  
várunk.
Itt szeretném 
megköszönni 
támogatóink 
s e g í t s é g é t ,  
h i s z e n  
n é l k ü l ü k  
nagyon nehéz 

lenne mûködésünk.Külön szeretném megköszönni Dr 
Perjés Mária gyermekorvos segítségét, aki minden évben 
önzetlenül biztosítja számunkra az orvosi igazolásokat. 
További javulást  és  jó egészséget  kívánunk 
Neki.Köszönöm az Önkormányzatnak és mindazoknak a 
segítségét ,akik önzetlenül támogatnak minket.Reméljük 
mindezt szép eredményekkel tudjuk meghálálni. 
Tisztelettel :            Czifrik Sarolta   csop. vez.

Néhány negyedik osztályos tanuló véleménye
Amikor meghallottam, hogy új iskolát kapunk, nagyon 

örültem. De mi már 
csak a negyediket 
járhatjuk itt. Én 
nagyon szeretek ide 
járni, mert nagyon 
szép minden. Új 
szekrények vannak 
és még a padok is 
ú j a k .  A z  a u l a  
nagyon nagy és még 
több kijárata is van. 

Azért is jó, mert van egy emelete. Az összes terem nagyon szép 
és még tornaterme is van. Mindenben jobb, mint a régi. Az 
ebédlõbe se kell majd sokat sétálni. Én mindenért nagyon 
szeretek ide járni. Németh Brigitta 4.a
Nagyon jó az új iskolában, szépek az osztálytermek és minden 

más, mint a régiben. 
De én már csak az 
u t o l s ó  é v e m e t  
t ö l t h e t e m  i t t ,  
ugyanis negyedik 
osztályos vagyok .A 
padok és székek is 
újak lettek. Az is 
nagyon jó, hogy egy 
emeletes iskola. 
Van egy lift is. A mi 

osztályunk pici, de annál barátságosabb. A kilenc terem 
mellett egy aula is található. Az ablakokat a mi kezünk 
munkája díszíti. Bízom benne, hogy ez az utolsó év amit itt 
töltök, eseménydús lesz. Kiss Rebeka 4.a
A vadonatúj iskola nagyon szép emeletes épület. Az osztályok 
fel vannak díszítve,majdnem minden teremben új bútorok 
vannak. Az új iskola biztonságosan van felszerelve, ezt több 
kijárat is biztosítja. Az aula hatalmas, sokan elférnek benne. 
Ha rossz az idõ, akkor ott is tudunk játszani. Eredics Dániel 
4.a
Az új iskola nagyon szép belülrõl. Szép tantermek vannak, a 

mozgássérülteknek 
lift is van. Az iskola 
fel van szerelve 
t û z r i a s z t ó v a l .  
Nagyon szépek az 
új bútorok. Nagyon 
b i z t o n s á g o s  i t t  
tanulni. A tanárok 
kedvesek és nagyon 
okosak, ezért egyre 
több tanuló jön a téti 

Kisfaludy Károly Általános Iskolába. A falak nagyon szépen 
ki vannak festve. A mozgássérülteknek plusz WC-jük van. 
Nagyon modern itt már minden, ezért szeretek ide járni. Pádár 
Márk 4.a
Én nagyon kíváncsi voltam az új iskolára, amikor még nem 
volt kész. Szerencsére már itt kezdtük a tanévet. Van egy tágas 
aulánk és a tantermek is szép világosak. Lift is van ,de azt 
sajnos mi nem használhatjuk. Sokkal jobb benne tanulni és 
nagyon, nagyon tetszik. Goda Lilla 4.a

Boldogan vettük birtokba az új iskolát. 
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